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Letter from the President 
 
Dear members of gtö, dear friends and colleagues, 
 
In January 2022, I informed you that we will meet again in June 
2022 at Montpellier. Currently, the local organizing committee is in 
the middle of preparing a friendly and entertaining conference and 
aims to provide you space and room to meet and exchange with 
your colleagues and friends after 2-3 years without in-person 
meetings. So please come and join us to celebrate the next 
European Conference for Tropical Ecology and the Annual 
Meeting of the Society for Tropical Ecology (gtö) between 7-9 
June 2022: https://www.soctropecol-conference.org/  
 
I am happy to formally invite you to the Annual General Assembly 
of the Society for Tropical Ecology on Wednesday 8 June at 
16:30-18:15 at the Amphitheatre Louis Malassis, Agropolis 
International, 1000, Avenue Agropolis - 34394 Montpellier, 
France. I am more than delighted to welcome you all in person in 
Montpellier, but virtual participation at the General Assembly will 
also be possible. All necessary information, maps and travel 
facilities to access the campus, the Conference and the General Assembly can be found here: 
https://www.agropolis.org/practical/  
  
Thanks to sponsorships from various regional and national institutions, we have minimized the cost of 
registrations. I am incredibly thankful to Agropolis International, IRD, CIRAD, CNRS and the University 
of Montpellier for their support and confidence in our organizing team. I already want to thank Sabrina 
Desforges and Laurence Monin from Agropolis Association, and Stéphanie Carrière, Marie-Pierre Ledru 
and Raphaël Pélissier from IRD in Montpellier, who accepted to co-chair the logistic and scientific 
organization of our annual conference. Without our continuous collaboration between July 2021 and 
today, it would have been impossible to make it happen.  
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Today, the expected (i.e., pre-registered) attendance is about 240 participants, among them 100 
students and participants from low-income countries, and 120 academics. As you read below, there will 
be a good attendance (83%) coming from European countries, but we will also welcome colleagues 
from America, Africa, and Asia-Pacific. The program is soon finalized. There will be substantial 
contributions and a breadth of topics based on the provisional list of planned sessions with both oral 
and poster presentations:  
 

• Integrating biodiversity assessment, land surface modelling and sensing 
• Mountain biogeography 
• Sustainable hunting 
• Managing tropical agricultural land systems more sustainably for people and nature 
• Mangrove ecosystems in the Anthropocene 
• Forest values and landscape approaches to protect them 
• Novel methods in tropical forest ecology: remote sensing, machine learning and forest models 
• Tropical ecosystems response to disturbances 
• Diversification in the tropics 
• Tropical paleovegetation dynamics: cross-disciplinary research to understand ecosystem 

responses to past environmental changes 
• e-DNA in the tropics 
• Biodiversity and ecology of oceanic and terrestrial tropical islands 
• Tropical lianas: functional traits, ecology and impact in the tropics 
• Biotic interactions 
• Tropical Molecular Ecology 
• Tropical Soil Life 

 
Finally, I would like to thank all chairs of sessions and the organisers of two cancelled conferences in 
Leipzig (2020) and Prague (2021) for their contribution and presence at #gtoe2022. 
 
Be ready for a busy 3-day tropical ecology event in Montpellier! Let us work together for a peaceful 
future in Europe and the world.  
 
Pierre-Michel Forget 
President, Society for Tropical Ecology 
 
https://www.soctropecol.eu/content/membership 
https://soctropecol-conference.eu/  
https://www.ecotropica.eu/index.php/ecotropica  
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Tropical mountain dry forests at Laipuna, Southern Ecuador. Study site of the new DFG-funded 
research unit “Environmental changes in biodiversity hotspot ecosystems of South Ecuador: 
response and feedback effects (RESPECT)”. Picture: Annemarie Wurz.  
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Invitation to the 35th general assembly of gtö in 2022  
 
The Executive Board of the gtö, represented by its President, invites its members to the 35th 
general assembly held in hybrid mode on Wednesday, 8th June 202 from 17h00 to 18h00. 
The meeting will be held in person in the Amphi Louis Malassis, Agropolis, Montpellier, and will 
also be transmitted virtually. We will send the specific link about one week before to all 
members. 
 
Agenda: 
 
1.  Opening of the general assembly by the president and approval of the agenda 
2.  Election of the assembly’s secretary 
3.  Approval of the minutes of the 34th general assembly 
4.  Report of the executive board on the activities of the society in 2021  
5.  Report of the treasurer on the financial year 2021 
6.  Report of the cash accountants 
7.  Discharge of the executive board 
8.  Report of the advisory board 
9.        Code of conduct for the gtö 
10.      Election of the cash accountants 
11.      Ecotropica 
12.      Preparation of future annual meetings 
13.      Miscellaneous 
 
Einladung zur 35. Mitgliederversammlung der gtö - 2022  
 
Das Präsidium der gtö, vertreten durch den Präsidenten, lädt alle Mitglieder ein zur hybriden 
35. Mitgliederversammlung der gtö am Mittwoch, 8. Juni 2022 von 17:00 bis 18:00 Uhr. 
Die Sitzung wird in Präsenz im Amphi Louis Malassis, Agropolis, Montpellier, stattfinden und 
gleichzeitig auch virtuell übertragen. Der dazugehörige Link wird circa eine Woche vorher an 
alle Mitglieder verschickt. 
 
Tagesordnung: 
 
1. Eröffnung der Mitgliederversammlung durch den Präsidenten und Annahme der 
           Tagesordnung 
2.  Wahl des/der Schriftführenden 
3.  Genehmigung des Protokolls der 34. Mitgliederversammlung 
4.  Bericht des Präsidiums über die Aktivitäten der Gesellschaft in 2021  
5. Bericht der Schatzmeisterin zum Geschäftsjahr 2021 
6.  Bericht der Kassenprüfenden  
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7.  Entlastung des Präsidiums 
8. Bericht des Wissenschaftlichen Beirats 
9.        Code of Conduct für die gtö 
10.  Wahl der Kassenprüfenden 
11.  Ecotropica 
12.     Vorbereitung der zukünftigen Jahrestagungen 
13.     Verschiedenes 
 
 
 
Second virtual, and 34th general assembly of gtö in 2021 via Zoom 
 
Due to the ongoing pandemic, the second virtual general assembly was held on 02.02.2021 
via Zoom.  
 
See Appendix I for the minutes of the general assembly 2021 
See Appendix II for budgetary revenues and expenditures 2020 (“Kassenbericht”) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Upcoming conferences 
 
We are very happy to announce the future conference locations of the society for 
tropical ecology / gtö for the upcoming years. We very much hope that we will be back on a 
regular meeting schedule from now on.  
 
    2022: Montpellier, France  
    2023: Prague, Czech Republic (moved from 2021 due to the Covid pandemic) 
    2024: Berlin, Germany  
    2025: Lisbon, Portugal 
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A new addition to the society: The Gtö student group 
 
In September 2021 the Gtö has established a student group (founding members: Paulina 
Grigusova, Annemarie Wurz and Dominik Schüßler). The student group is a platform for early 
career researchers to exchange about their experiences in science. Every Gtö member can 
join the group. We also offer 1-year free trials for non-members. The student group facilitates 
the networking of early career researchers based in different countries. Furthermore, the 
student group offers the opportunity to get actively involved with the Society for Tropical 
Ecology, by e.g. developing new ideas for society activities and representing the society on 
social media.  

Up until now, we have had five online student group meetings. We meet once per month and 
our group currently consists of six active members from four different countries. The meetings 
are characterized by an informal, open and friendly atmosphere. Each student group meeting 
starts with an update of everyone (current activities, publications and field plans). Here, we talk 
openly about the struggles and highlights of our research life and give each other advise. We 
cover topics such as data analysis, work-life balance, home office routine during the pandemic, 
job applications and networking opportunities. At the end of 2021, we talked about our scientific 
goals for 2022 and how to achieve them. Besides exchanging about our personal scientific 
activities, we discuss how to advertise the society on social media and decide on topics for 
future posts. At the moment, we manage the societies twitter, youtube and facebook account. 
With our social media activities, we aim to increase the membership of our society 
internationally. Furthermore, we advertise our society journal Ecotropica and publish 
summaries of its recent publications. In 2021, we published six videos on our societies’ youtube 
channel. Here, we produced one video presenting the societies’ structure, goals and activities 
and five videos which are recordings of our TEO talk series. To advertise the Gtö conference 
in Montpellier this June, we present keynotes, session topics and conference updates every 
Tuesday (#TropicalTuesday) and Monday (#MontpellierMonday) on twitter and facebook. To 
recruit more members for the student group, we are currently preparing a poster for the next 
Gtö conference summarizing the activities of the student group. 
If you would like to join the student group of the Society for Tropical Ecology, please 
email wurz@staff.uni-marburg.de, dominik.schuessler@posteo.de, grigusova.p@gmail.com 
for registration. 

Photo showing the student 
group members Paulina 
Grigusova, Annemarie 
Wurz, Francisco Velásquez 
Puentes, Dominik Schüßler 
and Andres Angulo 
Rubiano (from top left to 
bottom right). 
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TEO – a new series online talks 
Since we all were trapped in our (home) offices in 2021 and in-persona conferences had to be 
cancelled, we initiated a new series of live online talks and discussions “Tropical Ecology 
Online (TEO)” in April 2021. Each monthly TEO seminar joint presentations of several early 
career researchers with one affirmed scientist to a specific topic. We had a great line-up of 
speakers and topics  (see below). Having several experts to one topic at the same time resulted 
in lively joint discussions and much fruit for thought for everyone. Advertisement via e-mail to 
our members, via Facebook and Twitter with a topical Tropical-Tuesday thread by the societies’ 
student group attracted audiences between 20 and 60 people from all around the world. Thanks 
to the student group, five TEO talks were also recorded and videos appeared in the society’s 
YouTube channel. We like to thank all the TEO organizers and chairs, speakers and 
participants in the discussions.  The TEO team 
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Social media news: new activities and a steady increase of new followers 
 
#TropicalTuesday: Every Tuesday we post society updates, conference information, 
ecotropica news or recent publications in the field of tropical ecology. 
 
#MontpellierMonday: Each Monday until the Gtö conference in June, we post information on 
the sessions, talks, and conference program. 
 
#TropiCon21 (3 - 5 November 2021): The TropiCon21 was a twitter conference organized by 
BES with the theme spatial and temporal scales. The virtual conference included plenaries, 
individual presentations, lightning Tweets, discussions, and a live Closing Ceremony. The Gtö 
student group participated in the conference organization by reading abstracts and setting up 
the tweeting program. During the ongoing conference, the student group provided tweet 
support by highlighting upcoming tweets, retweeting official conference updates and 
advertising already published tweets by conference participants.  
 
Up until February 2022, we count 3034 followers on twitter and 2309 followers on facebook. 
We posted 270 tweets in 2021 up until February 2021. 
Gtö on YouTube: We posted a total of six videos on our society youtube channel. Five videos 
are recordings of our TEO talk series covering the topics pollination in the tropics, forest 
fragmentation, animal-plant interactions, barriers and gradients in tropical systems and plant-
herbivore-predator interactions. We also produced a video (length: 3:26 min) featuring our 
president Pierre-Michel Forget and our two vice presidents Nina Farwig and Pablo Orozco-
terWengel presenting the history, goals and activities of the society. We had a total of 378 
views on youtube. The TEO talk on forest fragmentation was the most popular one, with 133 
views.  
 
 
The Society for Tropical Ecology (gtö)  
 
The Society for Tropical Ecology (Gesellschaft für Tropenökologie, gtö), founded in 1987, is 
Europe's largest scientific association in the field of tropical ecology. It aims to enhance the 
understanding of the biodiversity and function of tropical ecosystems, and to drive decision-
making and management at all levels, to safeguard as much as possible of what is left in its 
original state and to further the development of sustainable forms of use and effective means 
of rehabilitation through research and its application. The society also aims to promote the 
conservation and rehabilitation of tropical biodiversity and ecosystems through research and 
its application.    http://www.soctropecol.eu/ 
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gtö Executive Board 
 

    
President 
Prof. Dr. Pierre-Michel Forget 
Muséum National d’Histoire Naturelle, UMR 7179 CNER-MNHN, 1 avenue du petit château, 
91800 Brunoy, France, Phone: +33 160 479246, pierre-michel.forget@mnhn.fr 
 
Vice-President   
Prof. Dr. Nina Farwig 
Department of Conservation, Philipps-Universität Marburg, Karl-von-Frisch-Str. 8, 35043 
Marburg, Germany, Phone: +49 6421 2823478, farwig@staff.uni-marburg.de   
 
Vice-President   
Dr. Pablo Oroczo-Trwengel,  
Cardiff School of Biosciences, Cardiff University, The Sir Martin Evans Building, 
Museum Avenue, Cardiff CF10 3AX, United Kingdom, Phone: +44 29 2087 5206, orozco-
terwengelpa@cardiff.ac.uk 
 
Secretary General 
Apl. Prof. Dr. Ute Radespiel 
Institute of Zoology, University of Veterinary Medicine Hannover, Bünteweg 17, 30559 
Hannover, Phone: +49 511 953-8430, ute.radespiel@tiho-hannover.de 
 
Treasurer    
Dr. Simone Pfeiffer, Centre of Biodiversity and Sustainable Land Use, Georg-August 
Universität Göttingen, Büsgenweg 1, 37077 Göttingen, Phone: +49 551 39 23909, 
treasurer@soctropecol.eu 
 
  
  



                                                                . 

__________________________________________________________________________ 
10 

 
 

gtö scientific advisory board 
 
Dr. Melanie Dammhahn, Research Institute of Wildlife Ecology, University of Veterinary 

Medicine, Austria 
Dr. Raffael Ernst, Senckenberg Natural History Collections Dresden, Germany  
MSc. Paulina Grigusova, Philipps University of Marburg, Germany 
Prof. Dr. Eckhard W. Heymann, Deutsches Primatenzentrum Göttingen, Germany –Ecotropica 

editor 
Dr. Jürgen Homeier, University of Göttingen, Germany 
Dr. Sarah Luke, University of Cambridge, UK 
Dr. Eike Lena Neuschulz, Senckenberg Biodiversity and Climate Research Centre, Frankfurt 

am Main, Germany – co-speaker of the advisory board and editor of the gtö Newsletter 
Dr. Vojtech Novotny, University of South Bohemia, Czech Republic 
Dr. Pia Parolin, INRA, Univ. Nice Sophia Antipolis, CNRS, France 
Dr. Katerina Sam, Biology Centre of Czech Republic, Institute of Entomology, Czech Republic 
Prof. Dr. Christine B. Schmitt, University of Passau, Germany 
MSc. Dominik Schüßler, Universität Hildesheim, Germany 
PD Dr. Marco Tschapka, University of Ulm, Germany –Ecotropica editor 
MSc. Annemarie Wurz, University of Göttingen, Germany –Social media 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Impressum  

Herausgeber: Society for Tropical Ecology gtö 
Anschrift:  c/o Eike Lena Neuschulz, Senckenberganlage 25, 60325 Frankfurt am Main 
Redaktion: Eike Lena Neuschulz with contributions of the gtö board and gtö members 
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APPENDIX I: Minutes of the 34th general assembly of the gtö in 2021 via 
Zoom 
 
Date: Tuesday, 2nd February 2021  
Start: 15h04 End: 16h40   
Place: Zoom - online (link was provided via email to all members on 19th January 2021) 
Participants: 30 participants at the beginning, 31 members 15 min later 
 
Agenda: 
1.  Opening of the general assembly by the president and approval of the agenda 
The president welcomes all members to the general assembly and expresses his regret for the lack of 
direct social contact during these times. The assembly approves the agenda. 
 
2.  Election of the assembly’s secretary 
The secretary general (Ute Radespiel) is elected as the assembly’s secretary.  
 
3.  Approval of the minutes of the 33nd general assembly 
The minutes of the 33rd general assembly are approved as sent in the last Newsletter, circulated on the 
18th December 2020. 
 
4.  Report of the executive board on the activities of the society in 2020  
President Pierre-Michel Forget reports on the board activities of the year 2020. Ever since the last 
conference, planned for March 2020 in Leipzig, was cancelled at short notice by the University of Leipzig 
due to the upcoming CORONA-crisis, the financial consequences of these unforeseeable 
circumstances turned out to be and still are very challenging for the society. The society held several 
online board meetings to discuss and decide on these issues in 2020, and even had to obtain legal 
advice on the matter. Still, the yearly general assembly took place virtually and online on Zoom, even 
though later than usual, on 20th July 2020. At that occasion, the statutes were changed and have by 
now been fully approved by the authorities. As a consequence, we are now allowed to hold the general 
assembly and board elections online also in the future. At that July meeting, we also elected our new 
treasurer Simone Pfeiffer. Over several months, we were repeatedly discussing about the planned gtoe 
meeting for Prague in 2021, but in September 2020 the decision was taken by the local organizers and 
the board to also postpone that meeting in view of the actual CORONA-situation. Finally, we are 
currently discussing new options for increasing visibility of the society together with our new social 
media responsible in the board, Annemarie Wurz.  
 
5.  Report of the treasurer on the financial year 2020 
The treasurer Simone Pfeiffer presents her financial report on the year 2020. The official take-over of 
the office started only last month and there was not a lot of time for preparing everything and getting 
into office. She received a training for the treasurer job last November and is now well prepared, 
although there are still plenty of tasks to be completed in the coming months.  
 
Some of the pressing ongoing issues:  
Only about 25% of the members payed the membership fees “voluntarily” in 2020. We could not draw 
the money from individual accounts (SEPA procedure), since (a) the membership database still needs 
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a full update, (b) the bank software was changed and requires special adaptations to be used properly, 
and (c) the official switch between treasurers has not yet been implemented by the bank. However, all 
paperwork for this latter step is submitted and we wait for this final step to be taken any time.  
Once the new treasurer is officially authorized to access our bank accounts, she can also connect the 
main account to a new PayPal account. That we will then be used to collect membership fees via credit 
card from international members who cannot participate in the SEPA-procedure. 
We are also waiting for the final clarification on the renewal of our non-profit status by the German 
financial authorities, and there is ongoing communication between the former treasurer and the 
authorities on this matter. 
 
Our accounting and financial reporting system has been adapted by Simone Pfeiffer to the new rules 
for non-profit organization with regard to tax regulations. The accounting for 2020 is completed and was 
already presented to the cash accountants and today to the audience (see appendix). Simone Pfeiffer 
suggests an audit by a tax office as soon as sufficient funds are available. 
 
The financial situation of the gtoe is serious, the assets as of 31.12.2020 were 5,350.50 €. The balance 
showed a loss of 33,698.42 €. The treasurer presents the details of the accounting for 2020 in four parts 
(non-profit, special purpose, commercial business, asset management). The individual areas of the 
revenues-expenses-surplus account show the following:   
A. non-profit part: Revenues (membership fees: 9,370.00 €, donations: 5,970.00 € as well as refund of 
travel expenses of the board: 37.98 €) sum 15,377.98 €; Expenses (software, public relations, journals, 
communications, research promotion, notary etc.: 4,501.29 € + Ecotropica costs 2,295.80 € + transfer 
of 8,000.00 € to the conference account) sum 14,797.09 €; profit 580.89 €. 
B. Special-purpose: conference (VAT-free): Revenues (conference fees less refunds 3,654.75 € + 
compensation payments from other gtoe accounts 33,000.00 €); Expenses (organization of cancelled 
meeting & handling of refunds, PR, lawyer: 39.489,20 € + credit card compensation payment: 7,044.86 
€); loss 9,878.31 €. The outstanding bills as of 31.12.2020 amount to 5,113.21 €. 
C. Commercial business (19 % USt): Revenues (conference dinner) 4,560.00 €; Expenses: refunds 
due to event cancellation 3,960.00 €; profit 600.00 €. 
D. Asset management: income:  0.00 €; expenses € 25,000.00 €; loss 25,000.00 €.  
In conclusion, the cancellation of the meeting in Leipzig constituted a major financial challenge for the 
society which is still ongoing. Although the yearly expenditures for the non-profit part of the society in 
2020 were very similar to those in previous years, very high costs emerged for the society from the 
cancelled conference. Based on these numbers, drawing the membership fees for 2020 and 2021 is of 
highest priority for the treasurer in the coming months. 
 
The cash audit took place on the 29th January 2021 together with the two elected cash accountants. 
One report and signature has already arrived, the other is on the way. 
  
6.  Report of the cash accountants 
One of the cash accountants, Dominic Martin, is present and gives his account on the cash audit results. 
He highly appreciates the huge effort that the new treasurer put into all financial affairs of the society. 
He certifies that all numbers in the financial report were correct. No deviations between bank accounts 
and paperwork could be detected and all documentation has been performed correctly. He did not find 
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anything to criticize in the accounting. However, he emphasizes the very severe situation that the 
society is facing right now.  
 
Question from the audience: Ingo Grass asks why so few members payed the fees last year, and 
suggests that the fees should be drawn automatically in the future (via SEPA-Lastschriftverfahren), 
since many members have probably just forgotten about it. The board agrees that this approach is of 
very high priority. 
 
7.  Discharge of the executive board 
Mia-Lana Lührs proposes that the executive board should be discharged. 
 
Electronic vote on this question is performed. 
Results: Yes: 23, No: 0, Abstentions: 8 (31 votes in total)  
 
Decision: the executive board is discharged.  
The president thanks all members for the trust and support in these hard times. 
 
8.  Report of the advisory board 
The speaker of the scientific advisory board, Eike Lena Neuschulz, presents the activities of the 
scientific advisory board. The complete board met three times (virtually) in 2020, once in March, in July 
and in September, to advise the executive board on all pressing issues. In addition, two Newsletters 
were prepared and circulated, one in early summer, which explained the consequences of the 
CORONA-crisis for the society and prepared the general assembly in July, and one in December in 
preparation of this general assembly. 
 
9.  Election of the executive board members 
Every three years, all members of the board need to be (re-)elected. All candidates for the executive 
board were introduced in due time in the last Newsletter that was circulated on the 18th December 2020. 
There are only five candidates for the five positions in the executive board:  
 
Pierre-Michel Forget for President 
Nina Farwig for Vice-president 
Pablo Orozco-terWengel for Vice-president 
Ute Radespiel for Secretary General 
Simone Pfeiffer for Treasurer 
 
Therefore, an electronic “group vote” is agreed upon and performed. 
Results: Yes: 26, No: 0, Abstentions: 5 (31 total votes) 
 
All members of the executive board accept being elected into office and thank for the support.* 
 
10.  Election of the scientific board members 
There are 14 candidates for the elections into the Scientific Advisory Board and all candidates were 
introduced in the last Newsletter that was circulated in due time on the 18th December 2020. The 
candidate names are: Melanie Dammhahn, Raffael Ernst, Paulina Grigusova, Eckhard W. Heymann, 
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Jürgen Homeier, Sarah Luke, Eike Lena Neuschulz, Vojtech Novotny, Pia Parolin, Katerina Sam, 
Christine B. Schmitt, Dominik Schüssler, Marco Tschapka, and Annemarie Wurz. 
  
As the number of candidates does not exceed the number of positions, an electronic “group vote” is 
agreed upon and performed. 
Results: Yes: 26, No: 0, Abstentions: 5 (31 total votes) 
 
Decision: All 14 candidates are elected as members of the scientific advisory board of the society. All 
candidates accept being elected into the board. The president congratulates and welcomes all new & 
old members of the board!  
 
Two members leave the meeting at this point. 
 
11.  Election of the cash accountants 
As part of our yearly routines, two cash accountants need to be elected for the coming year. The two 
previous cash accountants have agreed to perform this duty again.  
Names of candidates: Dominic Martin, Stefan Hohnwald 
 
An electronic “group vote” is agreed upon and performed. 
Results: Yes: 27, No: 0, Abstentions: 2 (29 total votes) 
 
Decision: Dominic Martin and Stefan Hohnwald will act as cash accountants for the year 2021. 
 
12. Ecotropica 
Eckhard Heymann, as one of the two senior editors of Ecotropica, gives a report on the status of 
Ecotropica, which is now a pure online journal. It has been set up on the platform Online Journal 
Systems (OJS). There is full open access, but no publication fees yet. Two volumes are already 
completed (vol. 21-2019, 22-2020), although the number of contributions is still rather small. Status for 
2021 as of 2nd Feb 2021: 1 manuscript published, 9 manuscripts under review, 1 manuscript with 
decision awaiting. 
We now have an ISSN number and a DOI-code for the journal and for all articles. Ecotropica is now 
listed in the “Deutsche Nationalbibliothek” (DNB; German National Library) and the new volumes can 
be accessed through the DNB. Previous issues will be digitized, once the society has the financial 
means again. 
 
Ongoing issues: low overall number of manuscripts (the editors would also welcome more field station 
profiles from all over the world - so far only 4 stations were presented, all from South America. Positive 
response comes from the members; scientific reviews would also be most welcome); it can be difficult 
to find reviewers; reviewing often takes too much time and there is so far no automated system of 
reminding reviewers when deadline is reached; some technical issues still exist with editorial software. 
 
Future perspective: streamlining all steps; registration for Directory of Open Access Journals; getting 
listed in the Science Citation Index (requires continuous publication for some years).  
 



                                                                . 

__________________________________________________________________________ 
15 

 
 

Question from audience: How do we advertise this journal? Answer: We use the Twitter and Facebook 
account of the society, but are always open for suggestions. Annemarie Wurz: we could maybe use 
email lists/personal networks of members for distributing ECOTROPICA news.  
 
Question from audience: Do contributions only come from members? Answer: Not always, submissions 
also come from other countries/continents, seem not to be limited to gtoe members. 
 
Suggestion from audience: Why not add a graphical abstract to each paper – could be used on twitter 
and facebook for better advertisement. Answer: The editors will find out if that is possible with our 
platform. 
 
Decision: Further details of advertisement strategies to be discussed during the upcoming board 
meeting which will take place on 4th February 2021. 
 
13. Preparation of future annual meetings 
The board started to plan for physical future meetings, since the CORONA-situation likely won’t stay 
like this forever. The president presents a summary of the society’s previous meeting locations between 
1988-2019. The first real European meeting took place 2015 in Zurich – since then the society has been 
regularly shifting between German and European locations.  
 
Plans for upcoming meetings:  
2022 – Leipzig  
2023 – Prague (Vojtech Novotny (present) confirms his invitation to the gtoe on behalf of the conference 
organizers for 2023 to replace the cancelled meeting in 2021) 
2024 – Berlin  
2025 – Lisbon (Jorge Palmeirim (present) confirms his invitation to the gtoe for the year 2025) 
 
14. Miscellaneous 
President reports on a Twitter-conference that he attended recently. Maybe that could be a possibility 
for the society in the future to attract and engage more early-career scientists with the society and with 
a network of tropical ecologists. The board will discuss this idea further.  
 
The president thanks all participants for joining the meeting and closes the session at 16h40.  
 
*: After the meeting, it turned out that the election of the executive board members had to be repeated 
because it had to be held separately for each position and a joint vote is not possible according to the 
statutes. The election was therefore repeated electronically in June 2022 and the results are attached 
as an additional protocol. 
 
 
Minutes about the result of the electronic vote on the executive board of the Society for 
Tropical Ecology in 2021 
An electronic election was performed according to the statutes (§6b of statutes) for all positions of the 
executive board of the gtö. The candidates have already been introduced to the members in the 
Newsletter that was circulated on the 18th December 2020.  
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There was only one candidate for each of the following positions: 
President: Pierre-Michel Forget 
Vice-president: Nina Farwig 
Vice-president: Pablo Orozco-terWengel 
Secretary General: Ute Radespiel 
Treasurer: Simone Pfeiffer 
Number of members who were asked to submit their vote: 348 persons 
Election period: 31st May 2021 (17h00 CET) – 28th June 2021 (17h00 CET) via the platform Balotilo – 
online ballots. Before the beginning of the election, two members (Pia Parolin, Ingo Grass) were asked 
to act as election observers for the course of the online elections. They could not identify any critical 
aspect during the course of the election. 
Votes were registered via the Online-platform (n = 105) and via email (n = 1). 
Number of total votes: 106 (30.5%) 
The candidates received the following results: 
Position Name Yes No Abstention 
President Pierre-Michel Forget 100 3 3 
Vice-president Nina Farwig 102 2 2 
Vice-president Pablo Orozco-

terWengel 
89 1 16 

Secretary 
General 

Ute Radespiel 98 1 7 

Treasurer Simone Pfeiffer 101 1 4 
 
It is hereby stated that all candidates received the necessary majority of votes cast.  
All candidates have accepted the result of the vote and thank the voters for their trust. 
 
 
Protokoll der 34. Mitgliederversammlung der gtö in 2021 via Zoom 
 
Datum: Dienstag, 2. Februar 2021  
Beginn: 15:00 Uhr,  Ende: 16:40  Uhr 
Ort: Zoom (Der Link wurde an alle Mitglieder am 19. Januar 2021 per E-mail verschickt) 
Teilnehmer: 30 Teilnehmer*innen am Anfang, 31 Mitglieder 15 min später 
 
Tagesordnung: 
1. Eröffnung der Mitgliederversammlung durch den Präsidenten und Annahme der Tagesordnung 
 Der Präsident Pierre-Michel Forget begrüßt alle Mitglieder zur Mitgliederversammlung und 
drückt sein Bedauern darüber aus, dass ein direkter sozialer Kontakt in diesen Zeiten nicht möglich ist. 
Die Versammlung nimmt die Tagesordnung an. 
 
2.  Wahl des Schriftführenden 
Die Generalsekretärin Ute Radespiel wird zur Schriftführerin gewählt. 
 
3.  Genehmigung des Protokolls der 33. Mitgliederversammlung 
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Das Protokoll der 33. Mitgliederversammlung wird angenommen in der Form, wie es gedruckt im letzten 
Newsletter am 18. Dezember 2020 verschickt worden ist. 
 
4.  Bericht des Präsidiums über die Aktivitäten der Gesellschaft in 2020 
 Der Präsident Pierre-Michel Forget berichtet über die Aktivitäten des Vorstands im Jahr 2020. 
Seitdem die letzte Konferenz, die für März 2020 in Leipzig geplant war, kurzfristig wegen der 
beginnenden CORONA-Krise durch die Universität Leipzig abgesagt wurde, stellen die finanziellen 
Konsequenzen eine hohe Herausforderung für die Gesellschaft dar und tun es immer noch. Die 
Gesellschaft führte in 2020 mehrere Vorstandssitzungen durch, um die Folgen für die Gesellschaft zu 
diskutieren. Zur Abschätzung der Konsequenzen der Konferenz-Absage musste auch rechtlicher Rat 
eingeholt werden. Immerhin wurde die jährliche Mitgliederversammlung virtuell auf Zoom, wenngleich 
verspätet, am 20. Juli 2020, durchgeführt. Bei der Gelegenheit wurde die Satzung geändert und in 
dieser neuen Fassung inzwischen von zuständigen Behörden genehmigt. Als Folge ist es uns jetzt und 
für die Zukunft offiziell erlaubt, sowohl die Mitgliederversammlung also auch Wahlen online abzuhalten. 
Bei der letzten Mitgliederversammlung wurde auch unsere neue Schatzmeisterin Simone Pfeiffer 
gewählt. Während mehrerer Monate wurden die Pläne für eine gtoe Tagung in Prag in 2021 vom 
Vorstand diskutiert, jedoch wurde im September 2020 im Verbund mit den lokalen Ausrichtern 
entschieden, auch diese Tagung angesichts der anhaltenden CORONA-Lage zu verschieben. 
Schließlich wurden zusammen mit unserer neuen Verantwortlichen für soziale Medien, Annemarie 
Wurz, verschiedene Möglichkeiten diskutiert, um die Sichtbarkeit der Gesellschaft nach außen zu 
erhöhen. 
  
5. Bericht der Schatzmeisterin zum Geschäftsjahr 2020 
Die Schatzmeisterin Simone Pfeiffer gibt ihren Finanzbericht über das Jahr 2020 ab. Die offizielle 
Übergabe konnte erst vor einem Monat erfolgen und daher gab es nicht viel Zeit zur Vorbereitung aller 
Unterlagen und zur Einarbeitung. Sie nahm jedoch im November 2020 an einer Fortbildung für 
Schatzmeister von Vereinen teil und ist jetzt gut vorbereitet auf die Vielzahl von Aufgaben, die in den 
kommenden Monaten anstehen. 
 
Liste der dringendsten Angelegenheiten: 
Leider haben nur ca. 25% der Mitglieder ihren Mitgliedsbeitrag in 2020 „freiwillig“ gezahlt. Wir konnten 
bisher keinen SEPA-Bankeinzug durchführen, da (a) die Mitglieder-Datenbank erst aktualisiert werden 
muss, (b) die Bank-Software ausgetauscht wurde und spezifische Anpassungen hinsichtlich unserer 
Datenbank-Inhalte benötigt werden und (c) der offizielle Wechsel des Schatzmeisters noch nicht von 
unserer Bank bestätigt wurde. Jedoch wurden alle notwendigen Papiere dafür eingereicht und dieser 
letzte Schritt kann nicht mehr lange dauern. 
Sobald die neue Schatzmeisterin Zugriff auf die Bankkonten hat, kann sie diese auch mit einem bereits 
eingerichteten PayPal-Konto verknüpfen. Dieses wird dann genutzt werden, um Mitgliedsbeiträge über 
Kreditkarte auch von internationalen Mitgliedern einzufordern, die nicht am SEPA-Verfahren 
teilnehmen können. 
Wir warten noch auf die Erneuerung der Anerkennung unserer Gemeinnützigkeit durch das Finanzamt 
Frankfurt/Main, und in dieser Sache gibt es fortlaufenden Schriftwechsel zwischen dem vorherigen 
Schatzmeister und den Behörden. 
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Unser Abrechnungssystem wurde von Simone Pfeiffer an die neuen Regeln für gemeinnützige 
Organisationen hinsichtlich der neuen steuerlichen Vorschriften angepasst. Die Abrechnung für 2020 
ist abgeschlossen und wurde bereits den Kassenprüfern und heute auch der Mitgliederversammlung 
vorgestellt (s. Anhang). Simone Pfeiffer schlägt eine Prüfung durch ein Steuerbüro vor, sobald 
ausreichend Mittel vorhanden sind. 
 
Die finanzielle Situation der gtoe ist prekär, das Vermögen mit Stand 31.12.2020 betrug 5.350,50 €. 
Die Überschuss-Rechnung ergab einen Verlust von 33.698,42 €. Die Schatzmeisterin präsentiert die 
Details der Abrechnung für 2020 in vier Teilen (Ideeller Bereich, Zweckbetrieb, wirtschaftlicher 
Geschäftsbetrieb, Vermögensverwaltung). Die einzelnen Bereiche der Einnahmen-Ausgaben-
Überschussrechnung weisen die unten aufgeführten Bilanzen aus.  
A. Ideeller Bereich: Einnahmen (Mitgliedsbeiträge: 9.370,00 €, Spenden: 5.970,00 € sowie 
Reisekostenerstattung des Vorstands: 37,98 €) Summe 15.377,98 €; Ausgaben (Software, 
Öffentlichkeitsarbeit, Fachjournale, Mitteilungen, Forschungsförderung, Notar u.a. 4.501,29 € + 
Ecotropica Kosten 2.295,80 € + Transfer von 8.000,00 € auf das Tagungskonto) Summe 14.797,09 €; 
Gewinn 580,89 €. 
B. Zweckbetrieb: Tagung (USt-frei): Einnahmen (Tagungsgebühren abzügl. Rückzahlungen 3.654,75 
€ + Ausgleichszahlungen aus den anderen gtoe-Konten 33.000,00 €); Ausgaben (Tagungsorganisation 
& Abwicklung der Absage, Öffentlichkeitsarbeit, Anwaltskosten: 39.489,20 € + Kreditkartenausgleich 
7.044,86 €); Verlust 9.878,31 €. Die ausstehenden Verbindlichkeiten zum 31.12.2020 betragen 
5.113,21 €. 
C. Wirtsch. Geschäftsbetrieb (19% USt): Einnahmen (Gesellige Veranstaltung) 4.560,00 €; Ausgaben: 
Rückzahlungen wegen Veranstaltungsausfall 3.960,00 €; Gewinn 600,00 €. 
D. Vermögensverwaltung: Einnahmen: 0,00 €; Ausgaben 25.000,00 €; Verlust 25.000,00 €.  
Zusammenfassend stellte die Absage der Tagung in Leipzig die Gesellschaft vor eine große finanzielle 
Herausforderung, die sich momentan noch fortsetzt. Auch wenn die jährlichen Ausgaben für den 
ideellen Bereich der Gesellschaft in 2020 sehr ähnlich zu den Vorjahren waren, haben sich sehr hohe 
Kosten aus der Absage der Konferenz ergeben. Angesichts dieser Lage hat in den kommenden 
Monaten der Einzug der Mitgliedsbeiträge für 2020 und 2021 höchste Priorität. 
Die Kontenprüfung durch die zwei gewählten Kassenprüfer fand am 29. Januar 2021 statt. Ein Bericht 
mit Unterschrift ist heute eingegangen, der andere ist unterwegs. 
 
6.  Bericht der Kassenprüfenden  
Einer der Kassenprüfer, Dominic Martin, ist anwesend und gibt seinen Bericht zur Kassenprüfung ab. 
Er hebt lobend den großen Einsatz der neuen Schatzmeisterin für die finanziellen Angelegenheiten der 
Gesellschaft hervor. Er bestätigt, dass alle Zahlen im Jahresabschluss korrekt seien. Es konnten keine 
Abweichungen zwischen dem Stand der Bankkonten und den Belegen festgestellt werden, und die 
Kontendokumentation wurde korrekt geführt. Er fand damit keine Kritikpunkte hinsichtlich der 
Kontoführung der Schatzmeisterin. Er betont jedoch die sehr schwierige gegenwärtige finanzielle Lage 
der Gesellschaft.  
 
Frage aus dem Kreis der Teilnehmenden: Ingo Grass fragt, warum wohl so wenig Mitglieder die 
Mitgliedsbeiträge in 2020 gezahlt hätten und schlug vor, dass die Beiträge zukünftig wieder automatisch 
eingezogen werden sollten (via SEPA-Lastschriftverfahren), weil vermutlich viele Personen die Zahlung 
einfach vergessen hätten. Der Vorstand stimmt zu, dass dieses Vorgehen eine sehr hohe Priorität habe. 
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7.  Entlastung des Präsidiums 
Mia-Lana Lührs schlägt die Entlastung des Präsidiums vor. 
 
Die Abstimmung hierzu wurde elektronisch durchgeführt.  
Ergebnis: Ja: 23, Nein: 0, Enthaltungen: 8 (31 Stimmen insgesamt)  
 
Entscheidung: Das Präsidium ist entlastet! 
Der Präsident dankt allen Mitgliedern für das Vertrauen und die Unterstützung in diesen schweren 
Zeiten.  
 
8. Bericht des Wissenschaftlichen Beirats 
 Die Sprecherin des Wissenschaftlichen Beirats, Eike Lena Neuschulz, stellt die Aktivitäten des 
Beirats in 2020 vor. Der Beirat traf sich dreimal (virtuell), einmal im März, im Juli und im September, 
um das Präsidium in allen Problemen und Fragen zu beraten. Zusätzlich wurden zwei Newsletter 
vorbereitet und verschickt, einer im Frühsommer, der die Konsequenzen der CORONA-Krise für die 
Gesellschaft beschrieb und die Mitgliederversammlung im Juli vorbereitete. Der zweite Newsletter 
wurde im Dezember verschickt in Vorbereitung für diese Mitgliederversammlung. 
 
9.  Neuwahl des Präsidiums 
Alle drei Jahre werden alle Mitglieder des Präsidiums neu gewählt. Alle Kandidaten für das Präsidium 
wurden rechtzeitig im letzten Newsletter vorgestellt, der am 18. Dezember 2020 verschickt wurde. Es 
gibt insgesamt fünf Kandidat*innen für die fünf Positionen im Vorstand: 
Pierre-Michel Forget für die Position des Präsidenten 
Nina Farwig für die Position der Vize-Präsidentin 
Pablo Orozco-terWengel für die Position des Vize-Präsidenten 
Ute Radespiel für die Position der Generalsekretärin 
Simone Pfeiffer für die Position der Schatzmeisterin 
 
Es wurde eine elektronische Abstimmung für die gesamte Kandidatenliste als Gruppe vorgeschlagen 
und angenommen. Die anschließende Abstimmung ergab: 
Ergebnis: Ja: 26, Nein: 0, Enthaltungen: 5 (31 Stimmen insgesamt) 
 
Alle Mitglieder des Präsidiums nehmen die Wahl an und danken für die Unterstützung.* 
 
10.  Neuwahl des Wissenschaftlichen Beirats 
Es gibt 14 Kandidat*innen für die Wahl in den wissenschaftlichen Beirat und alle Kandidat*innen wurden 
bereits im letzten Newsletter vorgestellt, der rechtzeitig am 18. Dezember 2020 verschickt worden ist. 
Die Namen der Kanditat*innen sind: Melanie Dammhahn, Raffael Ernst, Paulina Grigusova, Eckhard 
W. Heymann, Jürgen Homeier, Sarah Luke, Eike Lena Neuschulz, Vojtech Novotny, Pia Parolin, 
Katerina Sam, Christine B. Schmitt, Dominik Schüssler, Marco Tschapka, und Annemarie Wurz. 
 
Da die Anzahl der Kandidaten die Anzahl der möglichen Sitze im Beirat nicht überschreitet, wird auch 
hier eine „Gruppen-Abstimmung“ vorgeschlagen, angenommen, und durchgeführt. 
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Ergebnis: Ja: 26, Nein: 0, Enthaltungen: 5 (31 Stimmen insgesamt) 
 
Entscheidung: Alle 15 Kandidat*innen wurden zu Mitgliedern des wissenschaftlichen Beirates der 
Gesellschaft gewählt. Alle Kandidat*innen nehmen die Wahl an. Der Präsident gratuliert und heißt alle 
neuen und alten Mitglieder des Beirats willkommen. 
 
Zwei Mitglieder verlassen die Versammlung an diesem Punkt. 
 
11.  Wahl der Kassenprüfenden 
Zwei Kassenprüfer müssen satzungsgemäß jährlich für das nächste Jahr gewählt werden. Die beiden 
bisherigen Kassenprüfer haben beide zugestimmt, für dieses Amt noch ein weiteres Jahr zur Verfügung 
zu stehen. 
Name der Kandidaten: Dominic Martin, Stefan Hohnwald 
 
Eine elektronische “Gruppenwahl” wird beschlossen und durchgeführt. 
Ergebnis: Ja: 27, Nein: 0, Enthaltungen: 2 (29 Stimmen insgesamt) 
 
Entscheidung: Dominic Martin und Stefan Hohnwald sind die Kassenprüfer für das Jahr 2021. 
 
12.  Ecotropica 
Eckhard Heymann gibt als einer von zwei Senior-Editoren von Ecotropica, die jetzt als pures online-
journal erscheint, einen Statusbericht ab. Es wurde auf der Plattform Online Journal Systems (OJS) 
aufgesetzt. Artikel erscheinen unter full open access, kosten trotzdem bisher nichts. Zwei Ausgaben 
sind bereits erschienen (vol. 21 in 2019, vol. 22 in 2020), obwohl die Anzahl der Beiträge immer noch 
relativ klein ist. Status für 2021 zum Stand 2. Februar 2021: 1 Manuskript publiziert, 9 Manuskripte in 
Begutachtung, 1 Manuskript wartet auf Entscheidung. 
Wir haben jetzt eine ISSN Nummer und einen DOI-Code für das Journal und für alle Artikel.  
Ecotropica ist auch in der Deutschen Nationalbibliothek (DNB) gelistet und neue Ausgaben können 
durch die DNB bezogen werden. Vorherige Ausgaben werden digitalisiert, sobald die finanziellen Mittel 
dafür vorhanden sind. 
 
Zu lösende Probleme: Insgesamt werden zu wenig Manuskripte eingereicht (die Editoren würden auch 
zusätzliche Profile von Feldstationen in verschiedenen Ländern der Erde begrüßen, bisher wurden nur 
4 Stationen vorgestellt, davon alle in Süd-Amerika; dieser Vorschlag wird von Anwesenden positiv 
bewertet.); auch Übersichtsartikel sind hoch willkommen. Es ist manchmal schwierig, passende 
Reviewer zu finden. Der Review-Prozess dauert noch zu lange und es gibt bisher kein automatisches 
Erinnerungssystem für Reviewer auf der Plattform. Es gibt noch einige kleinere technische Mängel mit 
der Plattform. 
 
Zukunftsperspektive: Alle Schritte weiter ebnen, Registrierung beim Directory of Open Access Journals; 
Aufnahme in den Science Citation Index (erfordert kontinuierliche Publikation über mehrere Jahre). 
 
Frage aus dem Kreis der Anwesenden: Wie bewerben wir das Journal? Antwort: Wir nutzen die 
Internet-Seite, und den Twitter- und Facebook-Account der Gesellschaft, aber wir sind offen für 
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Vorschläge. Annemarie Wurz: Wir könnten evtl. Ecotropica Neuigkeiten über die E-mail-Listen oder 
persönlichen Netzwerke der Mitglieder verschicken lassen. 
 
Frage aus dem Kreis der Anwesenden: Kommen Beiträge bisher nur von Mitgliedern? Antwort: Nicht 
immer, Beiträge werden auch aus nicht-europäischen Ländern oder Kontinenten eingereicht und 
Publikationen scheinen daher nicht auf Mitglieder beschränkt zu sein. 
 
Vorschlag aus dem Kreis der Anwesenden: Könnte man evtl. einen graphical abstract jedem Beitrag 
beigeben? Dieser könnte dann für eine bessere Werbung über Twitter und Facebook sorgen. Antwort: 
Die Editoren werden herausfinden, ob diese Möglichkeit bei unserer Plattform möglich ist.  
 
Entscheidung: Weitere Details von möglichen Werbestrategien für Ecotropica sollen beim nächsten 
Vorstandstreffen am 4. Februar 2021 besprochen werden. 
 
13. Vorbereitung der zukünftigen Jahrestagungen 
Der Vorstand hat bereits mit der Planung für zukünftige Präsenz-Tagungen begonnen, da die 
CORONA-Situation nicht für immer anhalten kann. Der Präsident stellt kurz vor, wo die Tagungen 
zwischen 1988 - 2019 stattgefunden haben. Die erste richtige Europäische Tagung fand 2015 in Zürich 
statt, und seitdem wechselt die Gesellschaft regelmäßig zwischen Tagungsorten in Deutschland und 
Europäischen Ländern hin und her. 
 
Plan für zukünftige Konferenzen:  
2022 – Leipzig  
2023 – Prag (Vojtech Novotny (anwesend) bestätigt die Einladung an die gtoe im Namen der lokalen 
Konferenz-Organisatoren für 2023, um die abgesagte Tagung in 2021 nachzuholen) 
2024 – Berlin  
2025 – Lissabon (Jorge Palmeirim (anwesend) bestätigt seine Einladung an die gtoe für das Jahr 2025) 
 
14. Verschiedenes 
Der Präsident berichtet von einer Twitter-Konferenz, an der er vor kurzem teilgenommen hat. Dies 
könnte evtl. eine Möglichkeit sein, in Zukunft junge Nachwuchswissenschaftler für die Gesellschaft zu 
interessieren und an das bestehende Netzwerk von Tropenökologen heranzuführen. Der Vorstand wird 
diese Idee weiter diskutieren. 
 
Der Präsident dankt allen Teilnehmer*innen für die Teilnahme und schließt die Sitzung um 16:40.  
 
*: Im Nachgang der Versammlung hat sich herausgestellt, dass die Wahl des Vorstands wiederholt 
werden musste, weil sie für jede/n Position separat abzuhalten war und eine gemeinsame Abstimmung 
lt. Satzung nicht möglich ist. Die Wahl wurde daher im Juni 2022 elektronisch wiederholt und die 
Ergebnisse wurden als zusätzliches Protokoll angehängt. 
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Protokoll zum Ergebnis der elektronischen Wahl zum Vorstand der Gesellschaft für 
Tropenökologie e.V. in 2021 
Es wurde satzungsgemäß (§ 6b der Satzung) eine elektronische Wahl über alle Positionen des 
Vorstands abgehalten. Die Kandidatinnen und Kandidaten waren bereits bekannt gegeben worden im 
Newsletter, der am 18. Dezember 2020 verschickt worden war.  
Es standen jeweils ein Kandidat zur Wahl für die folgenden Positionen:  
Präsident: Pierre-Michel Forget 
Vizepräsidentin: Nina Farwig 
Vizepräsident: Pablo Orozco-terWengel 
Generalsekretärin: Ute Radespiel 
Schatzmeisterin: Simone Pfeiffer 
Anzahl der angeschriebenen und damit zur Wahl aufgeforderten Wahlberechtigten: 348 Personen 
Wahlperiode: 31. Mai 2021 (17.00 Uhr) – 28. Juni 2021 (17.00 Uhr) über die Plattform Balotilo – online 
ballots. Es wurden vor Beginn der Wahl zwei Mitglieder (Pia Parolin, Ingo Grass) als Wahlbeobachter 
für die online Plattform benannt. Beide haben keine Beanstandungen bei der Durchführung festgestellt. 
Die Stimmabgabe fand über die Wahlplattform (n = 105) aber auch per email (n = 1) statt.  
Abgegebene Stimmen: 106 (30,5%) 
Auf die Kandidaten und Kandidatinnen entfielen die folgenden Stimmen: 
Position Name Ja Nein Enthaltung 
Präsident Pierre-Michel Forget 100 3 3 
Vizepräsidentin Nina Farwig 102 2 2 
Vizepräsident Pablo Orozco-

terWengel 
89 1 16 

Generalsekretärin Ute Radespiel 98 1 7 
Schatzmeisterin Simone Pfeiffer 101 1 4 

 
Damit wird festgestellt, dass alle Kandidaten die erforderliche Mehrheit der abgegebenen Stimmen 
erlangt haben. 
Alle Kandidatinnen und Kandidaten haben die Wahl angenommen und danken den Wählern für ihr 
Vertrauen. 
 
 
APPENDIX II: Budgetary revenues and expenditures 2020 / Kassenbericht 
2020  
 
Statement of Revenues and Expenditures  2020   

Non-profit part  Revenues 2020 Expenses 2020 

membership fees  9.370,00 €   

donations (conference fees not reimbursed) 5.970,00 €   

Other costs (travel cost refund, interest) 37,98 €   
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Office software and zoom license, PR, research grant, legal 
advise for statutes, account charges, journals) 

  4.501,29 € 

Ecotropica costs   2.295,80 € 

transfer to conference account for special purpose   8.000,00 € 

Gain/loss 580,89 €   

      
Special purpose     

conference fees for 2020 minus repayments 3.654,75 €   

transfers from gtoe and day-to-day account 33.000,00 €   

Organisation, PR, conference material, legal advise   39.489,20 

credit card compensation   7.044,86 € 

Gain/loss   -9.879,31 € 

      
Commercial Business     

conference dinner minus repayment 600,00 €   

Gain/loss 600,00 €   
      
Asset management     
interest 0,07 €   

transfer to conference account   25.000,00 € 

Gain/loss   -24.999,93 €    
   

Annual cash flow:   -33.698,35 
      
Account balance giro (beginning of the year) 01.01.20 10.513,28 € 
Account balance day-to-day money  01.01.20 25.047,64 € 
Account balance conference giro  01.01.20 3.488,00 € 
Overall account balance (beginning of the year) 01.01.20 39.048,92 € 
Account balance giro (end of the year) 31.12.20 5.287,47 € 
Account balance day-to-day money 31.12.20 47,71 € 
Account balance conference giro 31.12.20 15,39 € 
Overall account balance (end of the year) 31.12.20 5.350,57 € 
      
outstanding bills (to be paid in January 2021)   -5.113,21 
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Einnahme-Überschuss-Rechnung  2020   

Ideeller Bereich  Einnahmen 2020 Ausgaben 2020 

Mitgliedsbeiträge 9.370,00 €   

Spenden (nicht zurückerstattete Konferenzeinnahmen) 5.970,00 €   

Reisekosten des Vorstands u.a. 37,98 €   

Miitgliederverwaltungssoftware, Zoomlizenz, 
Öffentlichkeits-arbeit, Forschungsförderung,  
Satzungsrechtsberatung, Bankgebühren, Zeitschriften) 

  4.501,29 € 

Ecotropica (Internetauftritt, Artikelrevision)    2.295,80 € 

Überweisung auf Tagungskonto   8.000,00 € 

Gewinn/Verlust 580,89 €   

      
Zweckbetrieb Tagung Ust.-frei     

Tagungsgebühren 2020 abzüglich Rückzahlungen 
aufgrund Absage 

3.654,75 €   

Einzahlungen von Tagesgeld und Hautpkonto 33.000,00 €   

Organisation, Öffentlichkeitsarbeit, Material, 
Rechtsberatung Coronabedingte Absage 

  39.489,20 

Ausgaben von H. Kuhlmann Kreditkarte   7.044,86 € 

Gewinn/Verlust   -9.879,31 € 

      
wirtschaftlicher Geschäftsbetrieb      

Konferenzdinner abzügl. Rückzahlungen 600,00 €   

Gewinn/Verlust 600,00 €   

      
Vermögensverwaltung     

Tagesgeld-Zinsen 0,07 €   

Überweisung auf Tagungskonto   25.000,00 € 

Gewinn/Verlust   -24.999,93 € 
   

Jährlicher Geldfluss:   -33.698,35 
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Stand Hauptgirokonto Jahresbeginn 01.01.20 10.513,28 € 
Stand Tagesgeldkonto 01.01.20 25.047,64 € 
Stand Tagungsgeldkonto 01.01.20 3.488,00 € 
Gesamtkontenstand (Jahresanfang) 01.01.20 39.048,92 € 
Stand Hauptgirokonto Jahresende 31.12.20 5.287,47 € 
Stand Tagesgeldkonto 31.12.20 47,71 € 
Stand Tagungsgeldkonto 31.12.20 15,39 € 
Gesamtkontenstand (Jahresende) 31.12.20 5.350,57 € 
      
Ausstehende Rechnungen (im Januar 2021 zu zahlen)   -5.113,21 

 
 
 


